
Indfødsretsudvalget

Til: Integrationsministeren

Dato: 12. januar 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 4
Hvordan har man i Integrationsministeriets indfødsretskontor forholdt sig til de
ansøgninger om dansk statsborgerskab fra statsløse personer, som nu - i hen-
hold til FN-konvention af 30. august 1961 om begrænsning af statsløshed - er
optaget på lov om indfødsrets meddelelse fra december 2010, siden man blev
opmærksom på, at disse ansøgninger ikke burde været blevet behandlet efter
de almindelige retningslinjer for behandlingen af sager om dansk indfødsret ved
naturalisation? Har man f.eks sat sagsbehandlingen af de pågældende an-
søgeres sager i bero, og har man - mens man i ministeriet tog sig tid til at
undersøge problemstillingen - informeret de berørte ansøgere om, at den nævn-
te FN-konvention muligvis ville kunne få konsekvenser for deres sag, således
at de ikke ville blive mødt af de sædvanlige krav.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Johanne.Schmidt-Niel-
sen@ft.dk og til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Tom Behnke
formand
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